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Vragen en antwoorden tijdens bijeenkomst over Sociaal windpark Diepenhoek  

8 februari 2023, de Bunt 

----------------------------------------------------------------------------------------- 

Vragen aan de gemeente Someren 

Waarom krijgen we een brief met het logo van de gemeente Someren en de ontwikkelaars? 

Het project heeft een valse start gehad: het informeren en betrekken van de belanghebbenden is niet 

op de juiste wijze gebeurd. Daarom pakt de gemeente voortaan een actievere rol in de communicatie 

van het project. Zo proberen we te zorgen dat we alle vragen en zorgen zo goed mogelijk kunnen 

meewegen. Eén van de manieren waarop te merken is dat de gemeente deze actieve rol heeft 

opgepakt, is de gezamenlijke uitnodiging voor de informatieavond van 8 februari 2023. 

Waar ligt de regie van het project? 

De regie van het project ligt bij de gemeente. De vervolgstappen in het project stemmen we wel nauw af 

met initiatiefnemers Prowind en Zummerepower. Ook gaan we de omwonenden hier actiever bij 

betrekken.  

Wat is de opdracht van de raad die jullie hebben meegekregen?  

De gemeenteraad heeft in 2021 de RES (Regionale Energie Strategie) 1.0 unaniem aangenomen. 

Hiermee heeft de raad ook het zoekgebied in de Diepenhoek vastgesteld. Het zoekgebied is aangewezen 

voor de opwekking door zowel wind als zon. Het is de bedoeling om benodigde aansluiting op het 

elektriciteitsnet zo efficiënt mogelijk te realiseren. Dit betekent dat ook opslag van elektriciteit deel 

uitmaakt van de invulling van het project.  

De gemeente wil energieneutraal zijn in 2050. Hiervoor is opwekking nodig binnen de gemeente zelf. 

Om in de buurt van deze doelstelling te komen, is het realiseren van een windpark hard nodig. 

Daarnaast is windenergie de enige bron van groene stroom in het winterseizoen. 

Waarom laten jullie je op de kop zitten door de provincie? 

Net als de gemeente, vindt de provincie het belangrijk dat het windinitiatief van de grond komt en biedt 

hierin ook de helpende hand. We hebben veel contact met de provincie en maken graag gebruik van 

haar kennis en expertise om het project zo goed mogelijk vorm te geven.  

Hoe is het gesprek bij de provincie gelopen?  

Op 24 november 2022 vond een gesprek plaats tussen de gemeente (wethouder Van Doorn met 

ambtelijke ondersteuning), provincie Noord-Brabant (gedeputeerde Spierings met ambtelijke 

ondersteuning), Prowind en Zummerepower. In dit gesprek zijn de processen op een rij gezet en de 

standpunten van alle partijen in het project geïnventariseerd. Het gesprek is positief verlopen. Om een 

nieuwe start te maken in het project, is besloten tot het gezamenlijk organiseren van een 

informatieavond in de periode eind januari/begin februari. Daarbij heeft de gemeente een actievere rol 

opgepakt dan in het voorgaande traject.  
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Wat is de noodzaak om het in Someren te doen en waarom hier? 

In de regio Zuidoost-Brabant is onderzoek gedaan naar de beste gebieden voor de opwekking van 

groene stroom voor zon en wind. De Diepenhoek blijkt één van de weinige gebieden in de regio te zijn 

waar zon en wind kunnen worden gecombineerd. In de regio zijn geen andere passende gebieden om 

die opgaven in te vullen.  

Waarom niet eerst een plan gemaakt voor RES-gebied de Diepenhoek? Waarom niet 1 stap terug en 

met ons aan de slag, zodat iedereen begrijpt hoe het energielandschap eruit kan zien?  

Het tot stand brengen van een Energielandschap vereist een zorgvuldig gebiedsproces, met de 

bewoners en bedrijven in het gebied. Ook de gemeenteraad heeft een belangrijke rol. Als je zo’n 

gebiedsproces opstart dan is het zeer verstandig om alle opgaven in dat gebied integraal aan te pakken. 

Denk daarbij aan opgaven zoals de Transitie Landelijk gebied en de Klimaatopgaven. Dit proces is nog 

niet gestart en doorlopen zorgvuldig, samen met de omgeving. Dat kost tijd. Ondertussen zijn er al wel 

stappen gezet voor het windinitiatief in de Diepenhoek. We hebben er daarom voor gekozen dit proces 

vooruit te laten lopen op de bredere energieopgave voor dit gebied. Het windmolenpark doorloopt dus 

een enigszins apart traject, maar willen we wel in samenhang bezien.  

Waarom heeft u ervoor gekozen om op een rijdende trein te stappen? Waarom geen plan met de 

omwoners? 

In de afgelopen periode heeft de gemeente duidelijk gemaakt dat er geen haast is. Er is dus geen sprake 

van een rijdende trein. We willen de tijd die we hebben, juist gebruiken om met elkaar in gesprek te 

komen. Met het instappen van de gemeente in het proces willen we zorgdragen voor het goed 

doorlopen van de omgevingsdialoog. 

Hebben we dadelijk een industrieterrein waar we in gaan wonen? 

Nee. De centrale opslag van elektriciteit en de mogelijk omzetting van elektriciteitsopwekking hebben 

wel een industriële uitstraling, maar zijn qua grondoppervlak beperkt van omvang. Ook worden ze 

landschappelijk ‘ingepakt’. De ideeën over de inrichting van het Energielandschap Diepenhoek zijn, met 

uitzondering van windpark, nog erg pril en zeker niet concreet. Dit gaan we in een omgevingsdialoog 

met elkaar bespreken. 

U heeft de RES vastgesteld en de raad heeft ingestemd. Hoe zit het met de energieladder? 

In de energieladder staat beschreven wat de volgorde van werken is: eerst naar zonnepanelen op daken, 

dan naar braakliggende terreinen kijken etc. In de gemeente Someren kijken we ook naar deze 

energieladder. Kijk voor meer informatie over de energieladder op www.energieregioMRE.nl. Someren 

loopt bijvoorbeeld in de regio voorop ten aanzien van zowel het percentage woningen met 

zonnepanelen (ruim 30%) en het gemiddelde aantal zonnepanelen per woning.  

Hoe wil Helmond energieneutraal worden? Waarom doen zij niets en moeten wij in de Diepenhoek 

het oplossen?  

Dat is aan de gemeente Helmond. Zij zetten vooral in op zonnepanelen op bedrijfsdaken, woningen en 

woongebouwen (ook in gevels). 

http://www.energieregiomre.nl/
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Waarom kiezen we ervoor om met deze projectontwikkeling verder te gaan? Klopt het dat wij als 

gemeente Someren met hen in zee MOETEN gaan van de provincie?  

De gemeente heeft als doel gesteld om energieneutraal te zijn in 2050. Hiervoor is het nodig om alle 

benodigde energie ook lokaal op te wekken. De geschatte energievraag in 2050 is zo’n 330.000 MWh. 

Om hier stappen in te maken, is het ontwikkelen van wind op land binnen de gemeente een belangrijke 

factor. 

De provincie heeft de gemeente niet gedwongen in zee te gaan met de huidige initiatiefnemers. 

Prowind heeft zich, samen met Zummerepower, opgeworpen als initiatiefnemer van deze ontwikkeling 

door een principeverzoek in te dienen. De gemeente heeft hierop in beginsel een positieve 

grondhouding. Het is belangrijk om de opgave zo goed en zo efficiënt mogelijk in te vullen en daarmee 

breder te trekken dan enkel het windinitiatief. Door het voorafgaande proces is het reëel dat huidige 

initiatiefnemers hier hun plek in krijgen. 

Waarom wordt de kant van de ontwikkelaar gekozen?  

Als we het project in een breder perspectief plaatsen, zien we als gemeente een gezamenlijk, door de 

gemeenteraad vastgesteld, doel. Dit is namelijk het werken naar een energie neutrale gemeente in 

2050. Dit project speelt daarin een belangrijke rol. We zien ook dat het project veel kritiek en zorgen 

met zich meebrengt. Door als gemeente in te stappen en een meer actieve rol te pakken in het project, 

hopen we alle belangen in deze grote opgave goed te kunnen afwegen. Hiermee wordt er dus geen 

‘kant gekozen’, maar juist gezorgd voor waarborging van de belangen van onze inwoners. 

Loopt de gemeente Someren juridisch risico als we stoppen met het project? 

We hebben onvoldoende onderzocht wat de precieze juridische gevolgen zijn wanneer we als gemeente 

besluiten te stoppen met het project. In dat geval pakt de provincie de ontwikkeling op. Dit betekent dat 

het project wel zal worden uitgevoerd, maar dan heeft de gemeente geen toetsende rol meer in het 

geheel. Daarnaast hebben we als gemeente een inspanningsverplichting vanuit de RES (Regionale 

Energie Strategie) 1.0.  

Er is al een zonnepark. Waarom hebben we een windpark nodig? 

Een zonnepark levert maar 1.000 bruto productie-uren per jaar elektriciteit en dan ook nog vooral 

midden overdag in de zomermaanden. Met grootschalige opslag in batterijen kunnen we dat wel beter 

afstemmen op de piekvraag van bijvoorbeeld huishoudens in de avonduren op een bewolkte dag. In de 

winterperiode, met de grootste vraag, heb je daar niets aan, ook al omdat we steeds meer elektriciteit 

gebruiken om aan de warmtevraag te voldoen.  

Windturbines hebben per windturbine meer vermogen én veel meer bruto productie-uren (op jaarbasis 

2.250 – 2.400 uur). Daarbij produceren zij het meeste in de wintermaanden en’s-nachts. Wind en zon in 

de juiste hoeveelheden met elkaar gecombineerd, vullen elkaar prima aan. Hoe dichter deze productie 

bij de plaats van afname staat (woningen en bedrijven), hoe minder in de elektriciteitsnetten 

geïnvesteerd moet worden. Daarmee stijgen de kosten van de elektriciteitsaansluiting thuis minder.  

 

 



 

Pagina 4 van 11 
 

Hebben we beleid over zonnepanelen op daken? 

Particulieren kunnen zonnepanelen plaatsen. Bij nieuwe bedrijventerreinen is het beleid dat daar zoveel 

mogelijk zonnepanelen op de bedrijfsdaken geplaatst moeten worden en de opgewekte groene stroom 

binnen het bedrijventerrein volledig wordt benut. Enexis heeft drie pilots op bestaande 

bedrijventerreinen hiermee lopen. In combinatie met het uitbreiden van het elektriciteitsnet wordt dit 

uitgerold op alle bestaande en nieuwe bedrijventerreinen.   

Hoe gaan we om met de overbelasting op het net?  

Om verzekerd te zijn van een elektriciteitsaansluiting voor het complete energielandschap Diepenhoek 

is deze aansluiting al in december 2022 aangevraagd bij Enexis. Offerteaanvragen moet de netbeheerder 

op basis van de Elektriciteitswet op volgorde van binnenkomst afhandelen. Omdat er op dat moment 

geen capaciteit beschikbaar was, is onze aanvraag op de interesselijst geplaatst. 

Is er gekeken naar alternatieven voor windenergie? Wat zijn die alternatieven? 

In de gemeente Someren zijn er GEEN alternatieve voor grootschalige duurzame opwek van elektriciteit. 

In de Transitievisie Warmte Someren 1.0 hebben we vastgelegd dat we maximaal inzetten op het 

benutten van de schaarse duurzame warmtebronnen in onze gemeente voor het invullen van de 

warmtevraag (verwarming en warm water in woningen en bedrijven tot nu toe met aardgas). Die is 

namelijk vele malen groter dan de elektriciteitsvraag.  

Het winnen van elektriciteit uit waterkracht bij de 4 sluizen in de Zuid-Willemsvaart levert niet veel op 

(samen enkele promillen van de opgaven) , kost veel aan exploitatie en heeft impact op de 

waterhuishouding.   

Wordt er gekeken naar opslagcapaciteit van huidige batterijen in de omgeving? 

Ja. Opslagcapaciteit in de vorm van batterijen is iets waar we binnen de gemeente mee bezig zijn. Zeker 

bij zonneparken is dit een belangrijke toevoeging. Zonneparken zijn momenteel alleen maar rendabel te 

exploiteren als daar batterijopslag bij geplaatst wordt.  

Waarom laat u het toegang tot het netwerk over aan particuliere investeerders? 

Dit willen we eigenlijk voorkomen. Daarom hebben we als gemeente zelf een aansluiting aangevraagd 

voor het hele energielandschap. Op deze manier kunnen we zo efficiënt mogelijk en tegen zo laag 

mogelijke kosten groene stroom opwekken, waarbij het de inwoner en de gemeente Someren zo min 

mogelijk kost. We wachten nog op de reactie op onze aanvraag.  

Prowind 

Hoezo Sociaal windpark Diepenhoek? En waarom niet commercieel windpark? 

Het windpark wordt ‘sociaal’ genoemd omdat jaarlijks een vast deel van de inkomsten naar de omgeving 

gaat. Dit doen we door het inzetten van een omgevingsfonds, een bovenwettelijke financiële 

compensatie voor de direct omwonenden en het bieden van aandeelhouderschap. De precieze details 

gaan we in de omgevingsdialoog nog bespreken. 
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Waarom staat er ‘sociaal’ en niet ‘commercieel’ windpark?  

Het windpark wordt sociaal genoemd omdat jaarlijks een vast deel van de inkomsten naar de omgeving 

gaat. Dit doen we door het inzetten van een duurzaamheidsfonds, een bovenwettelijke financiële 

compensatie voor de direct omwonenden en het bieden van aandeelhouderschap. 

Hebben jullie een tijdslijn- en planning? Zo ja, hoe ziet die er uit? 

Op dit moment is er nog geen concrete planning. De gemeente heeft ingestemd om voor 2030 de 

gestelde doelen (o.a. 30 MW windenergie in de Diepenhoek) te realiseren. De gemeente heeft hierin de 

regie en bepaalt de snelheid. In de raadsvergadering van 20 april 2023 zal ook over dit onderwerp 

gesproken worden. Daarna kunnen er volgende stappen gezet worden. Zodra hier meer bekend over is 

laten we dit weten via de nieuwsbrief en de website.  

Kunnen we niet wachten op de nieuwe normen? 

De gemeente zal de komende tijd de mogelijkheden ten aanzien van de geluidsnormen zorgvuldig 

onderzoeken en bepalen hoe het proces eruit komt te zien. De gemeenteraad heeft ook, in de 

vergadering van 2 maart 2023, bepaald niet te gaan wachten met het proces in afwachting van de 

nieuwe rijksnormen. Zonder deze nieuwe geluidsnormen zal er geen vergunning worden verleend. 

Houden jullie rekening met het Neve-arrest?  

Ja, de initiatiefnemers zijn verplicht om zich te houden aan de nieuwe windturbinebepalingen.  

Vergunning wordt uitgegeven volgens de normen. Hoe komt dit in de NRD te staan? 

In afwachting van de nieuwe windturbinebepalingen is het mogelijk voor gemeenten om lokaal eigen 

windturbinenormen vast te stellen. In de NRD zal er gekozen worden om een bepaalde bandbreedte te 

onderzoeken. Deze bandbreedte kan strenger zijn dan de huidige normen of de te verwachte normen. 

Wat zij de kosten, baten, rendement van het windpark? Wat is de kostenverdeling? 

In deze fase weten wij ook nog niet wat het rendement van het windpark wordt. We staan pas aan het 

begin van het traject. Alle onderzoeken moeten eerst uitgevoerd worden voordat überhaupt een (type) 

turbine gekozen kan worden. Wat het op gaat leveren zal over een aantal jaar pas bekend zijn. Dit komt 

omdat we nu nog niet weten wat we allemaal gaan tegenkomen in de ontwikkeling (uitkomsten van de 

onderzoeken). Bovendien zijn de kosten van een windpark afhankelijk van veel factoren. Net als bij de 

financiering van een huis fluctueert bij een windpark ook de rente en aflossing. Daarnaast spelen de 

kosten van grondstoffen die nodig zijn voor de windturbine en de elektriciteitsprijzen een rol. 

Hoe ziet u een eerlijke verdeling van de kosten versus de baten? 

De initiatiefnemers streven (op basis van de afspraken in het Klimaatakkoord en de RES) naar minimaal 

50% eigendom van de lokale omgeving. Dit betekent dat de omgeving door middel van verschillende 

mogelijkheden financieel kan deelnemen. De exacte wijze waarop inwoners kunnen  meedoen zal nog 

besproken worden met hen.  
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Wat is de huishoudelijke bijdrage per inwoner? 

Er wordt geen huishoudelijke bijdrage aan het windpark gevraagd per inwoner. Het gesprek over de 

bijdrage aan de huishoudens in de buurt van het windpark volgt nog tijdens de participatieavonden die 

nog gepland gaan worden. 

Het windpark gaat maar 20 jaar mee. Wat doe je er dan mee? 

Een windpark draait in de regel 20 tot 25 jaar; voor die periode wordt ook de Omgevingsvergunning 

afgegeven. Na deze periode wordt het windpark ontmanteld en wordt de grond weer schoon 

opgeleverd. 

Vragen aan ZummerePower 

Omgevingsfonds: Hoe groot is de omgeving?  

De term omgevingsfonds lijkt tot verwarring te leiden. Afspraak is dat uit de exploitatie van het 

windpark een bedrag per MWh in een fonds wordt gestort. Dat fonds komt ten goede aan de 

gemeenschap Someren. Dat kan dus in principe de hele gemeente zijn. Als initiatiefnemers zijn we van 

mening dat in ieder geval de omgeving/direct omwonenden moeten profiteren van dit fonds. Daarover 

moeten we nog afspraken maken tijdens het participatieproces.  

Is het geld van het omgevingsfonds voor de omwonenden of voor de gemeente?  

Zoals gezegd komen de revenuen uit het fonds ten goede van de gemeenschap Someren. Hoe de 

verdeling precies uit gaat vallen is nog onderwerp van gesprek. 

Mag het geld van het fonds gebruikt worden voor mensen die last ondervinden van het windpark? 

Ook hier kunnen we nog het gesprek over voeren. In principe is het fonds niet bedoeld voor individuele 

gevallen. Mochten er mensen zijn die overlast ondervinden, gaan we kijken of we deze op individuele 

basis kunnen helpen. 

Wie gaat het fonds aansturen? En het geld verdelen? 

Hoewel we nog afspraken daarover moeten maken, is het wat ons betreft niet de bedoeling dat de 

initiatiefnemers dit gaan beheren. We denken meer aan een aparte instantie met vertegenwoordigers 

van de initiatiefnemers en gemeente, bijvoorbeeld aangevuld met betrokken inwoners van Someren 

en/of de omgeving van De Diepenhoek. Maar we kunnen bijvoorbeeld ook de dorpsraden betrekken. Al 

met al moeten we hierover nog duidelijke afspraken maken. Dat geldt ook voor de wijze waarop de 

opbrengsten uit het fonds verdeeld gaan worden. Zoals gezegd, als initiatiefnemers kunnen we ons 

voorstellen dat degenen die direct de gevolgen van de komst van het windpark ervaren ook concreet 

profiteren van de komst van het fonds. 

Heeft ZummerePower het optierecht op 2 van de 5 windmolens? 

In de overeenkomst met Prowind is vastgelegd dat ZummerePower het optierecht heeft op 2 van de 5 

molens. Het is aan de algemene vergadering van ZummerePower of we ook daadwerkelijk gebruik 

maken van het optierecht. 
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Is er gekeken naar alternatieven voor het windpark? Bijvoorbeeld zonneparken? 

Het streven van ZummerePower (en ook de gemeente) is om Someren energieneutraal te maken. Willen 

we dat bereiken dan moeten we zo veel mogelijk alternatieve energiebronnen benutten. In onze optiek 

betekent dat dan ook niet de keuze tussen zonneparken of een windpark, maar veel eerder 

zonneparken naast een windpark. Wat ons betreft is het dus niet zo dat we het windpark inruilen voor 

zonneparken. Daar komt bij dat de energie opwek van zonneparken niet opweegt tegen de opwek van 

een windpark. Plus de opgewekte energie van een windmolenpark is efficiënter te transporteren over 

het net. Willen we de doelstellingen die we ons gesteld hebben halen dan is de komst van een windpark 

in onze ogen van vitaal belang. 

Je ziet de ellende in Nederweert bij het windpark. Ga eens met de omwoners praten en luisteren. 

Bewoners zijn bang voor negatieve gevolgen van het windpark. 

Prima. Dat hebben we ook al eerder aangekondigd. Overigens zijn we niet doof en blind voor 

gerechtvaardigde zorg vanuit de omgeving. Dat een windpark gevolgen heeft voor omwonenden is 

duidelijk. Maar willen we iets doen aan het energievraagstuk, waarbinnen de gemeente Someren een 

duidelijke opdracht heeft gekregen, dan vereist dat soms besluiten die niet altijd even populair zijn. Het 

is de taak van ZummerePower om na te denken over maatregelen die de zorg van omwonenden 

misschien niet wegnemen, maar wel verzachten. 

Terug naar roots van ZummerePower: zonnepanelen. Met mooi weer worden ze uitgeschakeld omdat 

het net overbelast is. Landelijk meer dan 100.000 eigenaren waar het uitgeschakeld wordt. Omzet 180 

miljoen gaat verloren. Hebben windmolens niet eens nodig. Waarom niet het alternatief bekijken? 

(heel NL probleem, kunnen de opgewekte energie niet kwijt). Paar km verderop een hele grote 

batterij. Kijk daar eens naar! 

Het probleem van de overbelasting van het net en, als gevolg daarvan, het bij tijd en wijle uitschakelen 

van panelen is bekend, zonder dat we daar als ZummerePower nu onmiddellijk een oplossing voor 

hebben. 

Effecten van het windpark 

Als het tegenvalt voor omwonenden, wordt het dan teruggedraaid en opgeruimd? 

Als het windpark gebouwd is moet het aan de geldende wet- en regelgeving voldoen. Mochten er 

tijdens de exploitatie zorgen ontstaan over een bepaald onderwerp of met wil iets toetsen, dan is daar 

altijd voldoende ruimte voor. 

Is er een 0-meting gedaan over de situatie in het gebied? 

Deze vraag is vrij breed. Qua geluidsnormen is er geen nulmeting gedaan in het gebied.  Dat hoeft ook 

niet, omdat de geluidsnorm van voor het Nevele-arrest niet uitgaat van het omgevingsgeluid maar het 

effect op de gevels van direct omwonenden. Hoe de nieuwe bepalingen eruit gaan zien, weten we nog 

niet.  

Welke risico’s zien jullie? Kunnen jullie die in beeld brengen?  
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Ja, dat gaan we doen in de milieueffectrapportage. Hierin zullen alle verwachte milieurisico’s in beeld 

worden gebracht. 

Hoe gaan we om met de vogeltrek?  

Voor het project is er een jaarronde ecologie studie uitgevoerd. In dit rapport zijn de effecten op flora en 

fauna in beeld gebracht. Daarnaast wordt het rapport ook aan de lokale vogelvereniging aangeboden.  

Hoe gaan we om met de toekomstige nieuwe normen voor geluid, afstand en gezondheid? 

De geluidseffecten worden nog in beeld gebracht tijdens de uit te voeren onderzoeken. Op basis van de 

onderzoeken en de rijksnormen, zal gekeken worden wat de beste situatie is voor het initiatief. 

Geluid draagt verder dan 800 meter? Wordt er ook naar de 2,5 km gekeken? 

Ja, de geluidseffecten op de omgeving worden veel verder dan 800 meter in beeld gebracht. 

Kijken we naar de effecten op de gezondheid van omwonenden? 

Ja, de effecten op gezondheid worden ook in beeld gebracht. 

Wordt er ook gedacht aan mensen die niet in Someren wonen maar over de grens? 

Zeker, de communicatie stopt niet bij de grens. De omwonenden aan de kant van Nederweert zullen ook 

geïnformeerd worden. Daarnaast kan iedereen die geïnteresseerd is en op de hoogte wil blijven zich 

inschrijven voor de nieuwsbrief via info@sociaalwindparkdiepenhoek.nl  

Kan het dat we het anders moeten doen als de normering verandert? 

Zoals eerder aangegeven zijn er twee opties voor geluidsbeleid. De gemeente stelt zelf lokaal 

geluidsbeleid vast en hanteert daarbij een strengere norm dan nu door het Rijk onderzocht wordt, of er 

wordt gewacht op de resultaten van het landelijk onderzoek (de plan-MER) 

In hoeverre is het windpark over een aantal jaren nog steeds actueel? 

Het windpark wordt vergund voor een periode van 25 jaar. Zelf als het pas in 2030 wordt gerealiseerd is 

het nog zeer relevant, in het bijzonder voor de elektriciteitsvoorziening in de winterperiode. Zeker tot 

2040/2050 worden er geen innovaties op een dusdanige schaal verwacht die windturbines op land 

overbodig maken. Op dit moment is het nog geheel onduidelijk welke innovaties rond 2050 grootschalig 

van duurzaam opgewekte elektriciteit hebben voorzien.  

Notitie Reikwijdte en Detailniveau 

Waarom wachten we niet met de NRD tot de nieuwe normen er zijn?  

De gemeente stelt de NRD vast en bepaalt daarmee ook de route om te komen tot nieuw geluidsbeleid. 

Het is wel belangrijk om aan te geven dat we binnen de NRD een bepaalde bandbreedte voor onderzoek 

naar geluidsnormen kunnen aangeven. Deze bandbreedte neemt een zekere marge op de te 

verwachten normen van het Rijk mee, zodat we zeker zijn dat we deze gaan onderzoeken in de MER 

fase.  

mailto:info@sociaalwindparkdiepenhoek.nl
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De gemeenteraad heeft in de raadsvergadering van 2 maart 2023 een amendement besproken dat 

toezag op het uitstellen van het doorlopen van het proces tot na de bekendmaking van de rijksnormen. 

Dit amendement is verworpen. 

Waarom komen er al bijeenkomsten terwijl de nieuwe normen nog niet bekend zijn? 

De vaststelling van de nieuwe normering staat los van het participatietraject dat we samen gaan 

doorlopen. Ook de onderzoeken kunnen gewoon worden uitgevoerd in afwachting van de nieuwe 

normen. Het is belangrijk om te weten dat de vergunning niet verleend zal worden zolang de nieuwe 

normen nog niet bekend zijn. Het participatieproces kunnen we echter wel al opstarten. 

Door wie worden de onderzoeken uitgevoerd? 

De initiatiefnemers hebben adviesbureau Pondera gevraagd om de milieueffectrapportage uit te 

voeren. Daarnaast heeft Waardenburg Ecology de ecologie studie voor haar rekening genomen. Er zijn 

nog veel meer onderzoeken nodig waarover de omgeving uiteraard kan meedenken.  

Door wie worden deze partijen ingehuurd? Zijn deze partijen onafhankelijk? 

De iInitiatiefnemers huren expertise in om de onderzoeken uit te voeren. Het is aan de gemeente om de 

toetsing te verzorgen van deze onderzoeken.  

Voor de bijeenkomst horen we graag waar we het niet over kunnen hebben? 

Dat is mogelijk, dit nemen we mee. 

Waarom staat de info over NRD op de website van Prowind en niet op de website van de Gemeente?  

Omdat het nog geen document is dat in procedure is gebracht, heeft de gemeente het nog niet 

gepubliceerd op haar website. Om wel alvast openheid in zaken te geven, staat de NRD open op de 

projectwebsite van Prowind. Zo kan iedereen die geïnteresseerd is het document vast lezen en 

suggesties aandragen.  

Kunnen deskundigen van inwoners bij de bijeenkomst ook betaald worden door de gemeente?  

Tijdens de bijeenkomst hebben zowel de gemeente als de initiatiefnemers aangegeven een financiële 

bijdrage te willen leveren aan onafhankelijke deskundigen die door de omwonenden worden 

aangedragen. Over de manier waarop we dit precies gaan inregelen, zullen we nog nader 

communiceren.  

Hebben jullie haast met de NRD? Nee, maar over het in behandeling nemen van de NRD zijn wel 

afspraken over gemaakt. 

Om de besproken doelstellingen voor windenergie uit de RES 1.0 te halen, is het nuttig om in een vroeg 

stadium aan de slag te gaan met de NRD. Op deze manier kunnen we de NRD goed voorbereid 

bespreken en zaken aanpassen die voor alle omwonenden van belang zijn. 

Wat gebeurt er als we collectief weigeren te komen op 7 maart? Wat als we pas over een half jaar 

willen komen?  
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De roep om meer tijd te nemen en geen haast te maken hebben we ter harte genomen. Daarom is de 

verdiepingsavond over de NRD verplaatst naar een nader te bepalen moment.  

 

 

Participatie 

In hoeverre liggen de stappen die gaan komen vast? 

De processtappen om tot een vergunning te komen liggen nog niet vast. De gemeente is bezig met het 

opstellen van processtappen, waarin u als inwoner wordt meegenomen.  

Is er nog democratische inspraak? 

Er is voldoende tijd om met elkaar het gesprek aan te gaan. De gemeente gaat samen met de omgeving 

en de initiatiefnemers een communicatie en participatieplan opstellen. In dit document bepalen we 

samen wat de participatie spelregels worden en op welke manier we met elkaar gaan communiceren 

gedurende het traject. 

Is er tijd en ruimte om met elkaar in gesprek te gaan, te participeren? We krijgen het gevoel dat er 

haast achter zit. 

Er is voldoende tijd om met elkaar het gesprek aan te gaan. De gemeente gaat samen met de omgeving 

en de initiatiefnemers een communicatie en participatieplan opstellen. In dit document bepalen we 

samen wat de participatie spelregels worden en op welke manier we met elkaar gaan communiceren 

gedurende het traject. 

Wat verstaan we onder burgerparticipatie?  

Zowel financiële (deelname aan de windmolens) als procesmatige (communicatie en participatie) 

deelname van inwoners aan een project. 

Wanneer zijn ‘we’ tevreden? Wie zijn ‘we’? 

Helaas kunnen we hier geen eenduidig antwoord op geven. Het is voor ons als gemeente lastig om hier 

harde criteria voor op te stellen. Een participatieproces is geen lijst met voorwaarden die kunnen 

worden afgestreept.  

Hoe kunnen wij als dorp/ bedrijven beter betrokken worden?  

Ten aanzien van de nieuwe aanpak voor het ontwikkelen van het Windpark Diepenhoek gaat dit 

afhankelijk van het specifieke onderwerp over, informeren, meedenken en meebeslissen. Als voorbeeld: 

de posities van 3 van de 5 windturbines worden volledig bepaald door harde randvoorwaarden. Over de 

positie van de 3 windturbines wordt u geïnformeerd. Voor 2 windturbines is er nog een zoekvlak. Over 

die verdere positionering kunnen aanwonenden meedenken. Het inrichten van een omgevingsfonds 

staat nog geheel open. Daar kunt u als omwonden over meebeslissen.  
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In de verdere integrale gebiedsontwikkeling van Energielandschap Diepenhoek (excl. het windpark) 

voorzien wij veel mogelijkheden voor een publiek/coöperatieve ontwikkeling. Inzet van middelen van 

het Brabantse Ontwikkelfonds (nog in wording) maakt lokale zeggenschap vanaf dit nog op te starten 

proces mogelijk. Zo is er in de laatste jaren gewerkt aan het invullen van randvoorwaarden om lokale 

zeggenschap in positie te brengen. 

 

Hoe kunnen we als inwoners toegang krijgen om over de toekomst van het buitengebied te praten?  

Op dit moment is de gemeente bezig om de Omgevingsvisie vorm te geven. In dit traject worden ook 

alle inwoners betrokken met hun visie op de toekomst van Someren. Opmerkingen over het 

buitengebied van de gemeente kunnen in dit traject dan ook zeker gedeeld worden. In juni vindt in elk 

dorp nog een bijeenkomst plaats hierover. Inwoners kunnen dan nog veel input leveren. Nadere 

informatie volgt via de website van de gemeente, ’t Contact en de dorpsraden. Daarnaast is er twee keer 

per jaar een sessie met de Klankbordgroep Buitengebied. Dit is een participatievorm die breed is 

opgezet voor de belangenorganisaties in het buitengebied van de gemeente, denk hierbij aan het IVN, 

de ZLTO en ook de dorpsraden, om de grote opgaven/richtlijnen in het buitengebied te bespreken. Via 

deze organisaties kunt u uw stem dan ook laten horen.  

Wilt u meer informatie? 

• Over de inhoud van het project, kunt u contact opnemen met info@sociaalwindparkdiepenhoek.nl 

• Voor vragen aan de gemeente kunt u contact opnemen met windparkdiepenhoek@someren.nl 

• Over het omgevingsfonds kunt u contact opnemen info@sociaalwindparkdiepenhoek.nl 

• U kunt zich aanmelden voor deze nieuwsbrief via info@sociaalwindparkdiepenhoek.nl 

• Informatie over het project kunt u vinden op www.someren.nl/windparkdiepenhoek (gemeente 

Someren) en www.sociaalwindparkdiepenhoek.nl (Prowind en ZummerePower) 
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